
                            

SKOLEBESTYRELSEN 

Fællesskolen Bevtoft - Over Jerstal 

 

Skolebestyrelsesmøde  
Mandag den 16. december kl. 19.00-21.00 

 Over Jerstal 
 

     

Referat. 
 

Fraværende: Morten, Anette, Heidi B. 
 
 

1. Velkomst og præsentationsrunde. 
Bent Lund blev budt velkommen som ny afdelingsleder, og bestyrelsen præsenterede 
sig 
 
 

2. Godkendelse af referat. 
Referatet blev godkendt. 
 
 

3. Opfølgning på henvendelse til Haderslev kommune vedr. kørselsudfordring i 
forbindelse med afkortning af skoledage 
- Orientering om tilbagemelding 
- Drøftelse af handlemuligheder fremadrettet 
- Det videre forløb 
 
I forbindelse med afkortning af skoledagen i Børneuniverset fra den 1. august 2019 
opstod der udfordringer med hjemtransporten 3 gange om ugen, hvor skolen slutter 
kl. 13.15, da der ingen hjemtransport er med Sydtrafik før kl. 14.00. Udfordringen 
gælder for de børn, der ikke er tilmeldt SFO, og det drejer sig om 3 børn i Over Jer-
stal og 10 børn i Bevtoft. Skolebestyrelsen besluttede at sætte en taxabus ind som 
hjemtransport som en midlertidig ordning, der er finansieret af skolen. Skolen har 
efterfølgende søgt om at få indsat en ekstra rute kl. 13.15 ved Haderslev kommune, 
men har fået afslag på henvendelsen. 
I budgettet for 2020 er der afsat midler til minimumstimetallet i Børneuniverset, som 
er på 27 lektioner, hvor vi i 2019 har fået midler til 30 lektioner. Til gengæld får SFO 
tilført flere midler til den længere åbningstid. 

Det er utilfredsstillende med manglende hjemtransport kl. 13.15, da det stiller os 
ringere i forhold til den nedsatte skoledag, men der er enighed om, at det ikke er 
holdbart at fortsætte med en taxaordning, der koster skolen ca. 100.000 kr. på års-
basis. Det vil være hensigtsmæssigt at varsle forældrene og lade det være op til 
dem, om de ønsker en midlertidig, gratis pasning i SFO fra kl. 13.15-14.00/14.15 
eller et fast tilbud i SFO. Varslingen kan gå til påskeferien. 
 
Der iværksættes en proces med inddragelse af SFO samt en nærmere undersøgelse 
af antallet af børn, som ikke er kørselsberettiget og ikke går i SFO. Herefter tages 
den endelige beslutning på skolebestyrelsesmødet i januar, så forældrene kan vars-
les i god tid. 
 

4. Præsentation af Aula fra et forældreperspektiv. 
- Platformens opbygning 
- Afklarende spørgsmål 
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Aula er en kommunikationsplatform med kalender, kontaktoplysninger, beskedsy-
stem, overblik m.m. Min Uddannelse kan ses som widget. Der er på nuværende tids-
punkt forskellige udfordringer i systemet, som vil blive forbedret hen af vejen. 
Det kan være godt at overveje, om skolen skal udsende en lille vejledning med ”Så-
dan bruger du Aula” eller tilbyde et Aula-kursus til forældre. Der er udsendt en for-
ældreguide omkring Aula. SFO fortsætter indtil videre med tabulex. 
 
 

5. Orientering vedr. planlægning næste skoleår. 
- Personale 
- Budget 
- Ferieplan 
 
Bent Beim stopper som lærer pr. 31.01.2020 for at gå på pension. Han har sin sidste 
dag fredag den 17. januar. Der bliver ansat en vikar i en tidsbegrænset stilling indtil 
sommerferien. Der er brug for at få vurderet budget 2020 og den samlede persona-
lesituationen, før vi tager stilling til den endelige løsning for næste skoleår. 
 
Budgettet for 2020 er udsendt med afsæt i den nye tildelingsmodel. Der er fortsat 
enkelte ukendte faktorer, men som udgangspunkt ser det fornuftigt ud. 
 
Skolebestyrelsen har fået kompetencen til at beslutte antal skoledage +/- 200 dage. 
Der er således mulighed for at omlægge undervisningen, hvis det er hensigtsmæs-
sigt. 
 
 

6. Meddelelser. 
- Opfølgning på Kloge kvadratmeter. 
  Økonomiudvalget har besluttet, at udmøntningen behandles som enkeltsager. Der 
er  
  afsat en pulje på 5 millioner i 2020 og 10 millioner i overslagsårene 2021-23. 
  SR undersøger, hvordan den videre proces foregår. 
   
- Møde for skolestarterne 
  Der afholdes forældremøde for skolestarterne den 9. januar 2020 på begge  
  afdelinger. 
 
 

7. Eventuelt. 
Intet. 

 
 
Efter mødet serveres en lettere anretning samt et glas vin, øl eller vand. 
Vi forventer at være færdig med dagsorden ca. kl. 20.00. 
 
 
Mvh. Kirsten Hjort Kloster, Lisbeth Søkilde, Martin Ottsen og Susanne Rex Jensen 
 
 
Referent 
Susanne Rex Jensen 
 
 
 
 


